
Beste media, bestuurders en Tweede Kamerleden,  
 
Wat jammer dat jullie bij onderstaande onderwerpen niet schrijven dat Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland (RVO) en dergelijke, effectiever kunnen werken als ministers eenduidiger 
communiceren.  
Ik heb hierbij geen financieel belang.  
 
>> Dus overheid en media  zeg aub niet "warmtepomp", maar water-water-warmtepomp krijgt 
€1400 meer subsidie van RVO.  
 
>> En niet "zonnepanelen" maar PVT-zonpanelenbron die stroom en warmte opwekt (warmte uit 
buitenlucht, ook in donker, zonder geluid).  
 
>> Een PVT-installatie heeft door 30% minder stroomverbruik en minder onderhoud, de laagste 
TOTAALKOSTEN.  
 
>> Ook bij salderen mis ik belangrijke info. Namelijk dat stroombatterij in winter nauwelijks wordt 
bijgeladen.  
Na stoppen van salderen en om bijna zelfvoorzienend te worden is het slim om in zomer warmte via 
PVT-panelen op te slaan in watertank op 1m onder de grond.  
 
 
>> Wilt u bij klimaat  energietransitie, voedsel/landbouw en woningbouw onderstaande verwerken 
of publiceren (heb ik jullie al vaak gemaild met foto's, video's, kaarten etc): 
 
 
PLAN DUURZAAM SOCIAAL NL  
 
1. Consumenten en bedrijven, koop  water-water-warmtepomp met PVT-zonpanelenbron. Omdat die 
30% minder stroom verbruikt dan lucht-water-warmtepomp met ventilator-luchtbron en PV-
zonpanelen. 
Dus laagste totaalkosten. 
PVT-zonpanelenbron maakt aan voorkant stroom en daarachter zitten radiateuren die warmte uit 
buitenlucht, halen. Zonder geluid. 
 
Met PVT 30-50% minder zonstroomakkers en windmolens op land nodig in Regionale Energie 
Strategieën, dan 35Tw berekend in Klimaatakkoord. 
Dan landbouw kans om te extensiveren, Christianne van der Wal, Tweede Kamer der Staten-
Generaal.  
 
Rob Jetten zeg eerlijk dat water-water-warmtepomp met PVT-panelenbron al €1400 meer subsidie 
krijgt van Rijksdienst voor Ondernemend Nederland.  
Stop 500 miljoen/jaar subsidie voor zonstroomakkers en geef aan warmtepompen (nu slechts 228 
miljoen/jaar) . 
 
2. Wijk & Regio: 
Sla zomerwarmte op in grote watertank 1m onder de grond. 
 
3. Bovenregio NL: 
Sla stroom van windmolens op zee die nu vaak stoppen, op in valmeer in zee voor de kust. 
 
4. Proces: 







   

 
ASIELOPVANG  

CRISIS BIJ COA: Over uitvoeringsorganisaties gesproken. Het Centraal Orgaan 
opvang asielzoekers (COA) krijgt structureel te weinig geld, waardoor het in een 
constante crisismodus verkeert. Dat schrijft de Algemene Rekenkamer in een 
rapport dat woensdag is gepubliceerd. 
 
TWEE KEER GOED: Het ministerie van Justitie heeft de kosten voor de 
asielopvang in de afgelopen 23 jaar maar liefst 21 keer te laag ingeschat, schrijft de 
Algemene Rekenkamer. Vorig jaar geldt als een extreme uitschieter: toen werd 1 
miljard euro uitgegeven aan asielopvang, terwijl in werkelijkheid 500 miljoen euro 
was begroot. 
 
ONEENS: In een reactie op het onderzoek stelt verantwoordelijk staatssecretaris 
Eric van der Burg (Asiel, VVD) de bevindingen van de Algemene Rekenkamer niet 
te herkennen. Ook zou het volgens hem „onjuist” zijn dat het COA in continue crisis 
is. COA zelf zegt dat de bevindingen „in algemene zin herkenbaar” zijn.  

 

   

 
RECHTSSTAAT  

DEBAT: Het ziet ernaar uit dat de Tweede Kamer vandaag nog gaat praten over 
„gesignaleerde knelpunten in de uitvoering van wetgeving”. Vanaf 10.30 uur vindt 
het eerste debat plaats over de Staat van de Rechtsstaat. 
 
DEBET: Dit debat moet jaarlijks plaatsvinden, naar een motie uit 2021 waarin 
werd verzocht om elk jaar over de rechtsstaat te debatteren. Een ander onderwerp 
dat vandaag op de planning staat: de staat als procespartij in (bestuurs)geschillen 
met burgers.  

 

   

 
SALDERINGSREGELING  

LINKSE DRAAI: Gisteren schreef ik over hoe linkse partijen zich onverwachts 
tegen de afschaffing van de salderingsregeling hebben gekeerd. Dat maakt voor een 



meerderheid in de Tweede Kamer niet uit, maar wel voor de senaat. En toen was 
daar ineens de PVV, die wel als reddende engel wilde optreden. 
 
WAT IS DAT: Salderen betekent dat wie stroom van zonnepanelen op z’n dak 
terug levert, dit mag afstrepen tegen verbruikte stroom tijdens zonarme uren. Daar 
wil het kabinet van af.  
 
RIDDER IN NOOD: De ochtend na het salderingsdebat bleek hoe die PVV-steun 
eruit gaat zien. Toen bewerkte Geert Wilders een eerdere tweet van zichzelf. Voor 
mensen die al in zonnepanelen hebben geïnvesteerd moet de regeling blijven 
bestaan. 
 
NIETES: Collega-Kamerleden zijn verbaasd. „Goh, die voorwaarde hoorde ik je in 
debat niet stellen”, reageerde Suzanne Kröger (GroenLinks). Ook Caroline van der 
Plas (BBB) zegt iets anders te hebben gehoord tijdens het debat. 
 
Q&A: Wat daar ook van zij: verantwoordelijk klimaatminister Rob Jetten (D66) 
lijkt terug bij af. Energieredacteur Erik van der Walle beantwoordt hier de meest 
prangende vragen over het gedoe rond het afschaffen van de regeling.  

 

Advertentie  

 

 

   

 
ENERGIETRANSITIE  

 



ZELF DOEN: Energie-intensieve bedrijven moeten op eigen kracht loskomen 
van fossiele brandstoffen. Dat schrijft Gerdine Keijzer-Baldé, waarnemend 
secretaris-generaal van het ministerie van Economische Zaken, in een 
nieuwjaarsbrief dat donderdagochtend is gepubliceerd.  
 
HERINDELING: Zij constateert verder dat „herstructurering” van de 
Nederlandse industrie onontkoombaar is, vooral omdat goedkoop gas ver weg is. 
Die herindeling zou in een tijd van krapte op de arbeidsmarkt makkelijker te 
realiseren zijn.  
 
UITZONDERING: De soep wordt niet zo heet gegeten als ze wordt opgediend. 
Bedrijven die toch overheidssteun willen voor hun energietransitie moeten hun 
administratie op orde hebben, zodat het ministerie kan bepalen of er voldoende 
perspectief is.  
 
BEMOEI JE ER NIET MEE : De voorganger van Keijzer-Baldé vertrok niet 
lang geleden, na onmin met minister Micky Adriaansens (VVD) over politieke 
bemoeienis met de ambtelijke ondersteuning op het ministerie.  

 

   

 
GRONINGS GAS  

BIJZONDER: Op 24 februari wordt het rapport van de enquêtecommissie 
aardgaswinning Groningen gepubliceerd. Op een bijzondere plek: boerderij De 
Diek’n in Zeerijp - midden in het aardbevingsgebied. De commissie wil het rapport 
presenteren „in aanwezigheid van bewoners, ondernemers, agrariërs, deskundigen 
en andere betrokkenen” die met commissieleden hebben gepraat tijdens hun 
bezoeken aan het gebied.  
 
BIJZONDER RAAR: Dagblad van het Noorden-journalist Bas van Sluis vindt de 
gekozen datum erg vreemd. Hij schrijft dat dan niet alleen de voorjaarsvakantie in 
Noord-Nederland begint, maar ook dat dan de kranten vol zullen staan met 
verhalen over de oorlog in Oekraïne, aangezien die dan precies een jaar geleden is 
begonnen. „Hoe lang ik erover nadenk, hoe idioter ik de presentatiedatum van 24 
februari vind.”  

 



   

 
MILITAIRE HULP AAN OEKRAÏNE  

BIJDRAGE: Toen Rutte eerder deze week in het Witte Huis was, maakte hij 
kenbaar militair te zullen bijdragen aan de levering van Patriot-
luchtafweersystemen aan Oekraïne. Dat hoeft niet „een héél systeem” te zijn, legde 
Rutte later uit.  
 
MAAR LIEFST VIER: Dat bij Nederland wordt aangeklopt voor Patriots is niet 
verbazingwekkend, schrijft collega Steven Derix. Het is een van de weinige NAVO-
landen die beschikken over de PAC-3 raket. Ook schrijft hij dat Nederland drie 
luchtafweersystemen operationeel heeft, één staat in opslag.  
 
IN OVERLEG: In de Defensienota 2022 is vastgelegd dat het vierde systeem weer 
in gebruik wordt genomen. Toch laten woordvoerders van het ministerie weten 
niets te kunnen zeggen over wat er geleverd wordt aan Kiev. „Dat is nog allemaal 
onderwerp van gesprek.”  

 

   

 

En nog even dit  

IN DE BAK: Onderzoeker Pauline Jacobs heeft geprobeerd om de omvang en 
omstandigheden van trans personen in gevangenissen in kaart te brengen. Dat 
bleek geen makkelijke opgave, niet in de minste plaats omdat de Dienst Justitiële 
Inrichtingen niet wilde meewerken aan haar onderzoek. Lees het hier. 
 
RECTIFICATIE: Gisteren schreef ik dat de Eerste Kamer voor het eerst in veertig 
jaar heeft ingestemd met een grondwetswijziging. Dat klopt niet. Het is voor het 
eerst in veertig jaar dat het eerste artikel wordt aangepast.   

 

   

Quote van de dag  
   



„Huisjesmelkers zijn criminelen en die moeten worden 
aangepakt”  

   

BVNL-partijleider Wybren van Haga is boos op de ‘jaloeziemaatregelen’ tegen 
vastgoedbeleggers, maar wil ook dít zeggen. Hij staat zelf bekend als huisjesmelker.  

 

Deze nieuwsbrieven vind je wellicht ook 
interessant:  

 

  
AMERIKA  
De laatste ontwikkelingen 
rond het Witte Huis.  

 

 

      
 

  
VANDAAG  
Iedere ochtend het laatste 
nieuws en de beste stukken.  

 

 

 

 

Advertentie  

 

 

Fijne dag. Heb je nieuws, commentaar of een vraag? Mail me op .  

 
Deze mail is verzonden naar . Stuur deze mail vooral 

door naar vrienden. Zij kunnen zich vervolgens hier aanmelden. 



 
Beheer je instellingen voor de nieuwsbrief. (Hier kun je je afmelden).  

 

Deel dit op                  
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